
UCHWAŁA NR XL/292/22  

RADY MIEJSKIEJ W BOJANOWIE  

z dnia 28 stycznia 2022 r.  

w sprawie rozpatrzenia petycji  

Na podstawie art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. 

z 2021 roku, poz. 1372 ze zmianami) oraz art. 9 i art. 13 ustawy z dnia 11 lipca 2014 roku o petycjach (tekst 

jednolity Dz. U. z 2018 roku poz. 870) Rada Miejska w Bojanowie uchwala, co następuje:  

§ 1. Uznaje się za bezzasadną petycję wniesioną przez                                                                                                                                                                                                      

                                 z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały.  

§ 2. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady do poinformowania wnoszącego petycję o sposobie jej 
załatwienia.  

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Bojanowa.  

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
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Załącznik do uchwały Nr XL/292/22 

Rady Miejskiej w Bojanowie  

z dnia 28 stycznia 2022 r.  

Uzasadnienie  

W dniu 21 grudnia 2021 roku wpłynęła petycja wniesiona przez  

                                           dotyczącej zwołania posiedzenia Rady Miejskiej w Bojanowie w celu uchwalenia 

uchwał umożliwiających podjęcie działań ratowniczych:  

1) wydania zakazu stosowania „maseczek ochronnych” na terenie gminy,  

2) wydania zakazu stosowania kwarantanny i izolacji medycznej,  

3) wydania zakazu stosowania „szczepionek” mRNA.  

W dniu 22 grudnia 2021 roku oraz w dniu 12 stycznia 2022 roku wpłynęły uzupełnienia petycji.  

Zgodnie z art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. z 2021 roku, poz. 1372 

ze zmianami), rada gminy rozpatruje skargi na działania wójta i gminnych jednostek organizacyjnych; wnioski 

oraz petycje składane przez obywateli; w tym celu powołuje komisję skarg, wniosków i petycji.  

W związku z powyższym, stosownie do swoich kompetencji wynikających z art. 19 ust. 2 ustawy o 

samorządzie gminnym, Przewodniczący Rady skierował pismem z dnia 27.12.2021 roku przedmiotową petycję 

Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem jej rozpatrzenia.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 25 stycznia 2022 roku, oraz po zasięgnięciu opinii 

radcy prawnego i zapoznaniu się z materiałami dołączonymi przez autora petycji stwierdziła, że przedmiot petycji 

wykracza poza kompetencje jednostki samorządu terytorialnego, gdyż nie są one upoważnione do podjęcia 

uchwały o treści wskazanej w petycji.  

Odnosząc się do wydawania zakazu stosowania „maseczek ochronnych” na terenie podległych miejscowości, 

ponieważ stanowią poważne zagrożenie dla życia i zdrowia ludzi…”- maseczki chirurgiczne czy też maseczki 

oddechowe ograniczają rozprzestrzenianie się wirusa i chronią ludzi przed zakażeniem. Noszenie maseczek 

należy uznać za właściwą postawę obywatelską, gdyż jak wspomniano wcześniej, ogranicza się 

rozprzestrzenianie wirusa.  

Członkowie komisji uważają, że Rada gminy nie posiada uprawnień wydania zakazu stosowania kwarantanny 

czy izolacji medycznej.  

W kwestii stosowania zakazu stosowania szczepionek mRNA- szczepienia przeciw wirusowi SARS-Cov-2 są 

dobrowolne, zatem organy gminy nie mogą nakazać lub zakazać mieszkańcom szczepień, bowiem o tym każdy 

decyduje samodzielnie. Ponadto nie została wydania opinia ekspertów polskich i zagranicznych z dziedziny 

medycyny, które jednoznacznie wskazywałyby na przeciwwskazania do szczepień przeciw wirusowi SARS-Cov-

2. W myśl art. 3 ustawy z dnia 6 września 2001 roku Prawo farmaceutyczne- „do obrotu dopuszczone są (…) 

produkty lecznicze, które uzyskały pozwolenie na dopuszczenie do obrotu, zwane dalej „pozwoleniem”. 

Przytoczone pozwolenie zostało koncertowi farmaceutycznemu Pfeizer Inc wystawione w dniu 21 grudnia 2020 

roku przez Prezesa Urzędu Produktów Leczniczych, Wyrobów Medycznych i Produktów Biobójczych na 

podstawie rekomendacji Europejskiej Agencji Leków (EMA). Cytując opinię wydaną przez EMA „korzyści 

płynące ze stosowania produktu Comirnaty przeważają ryzyko, i może on zostać dopuszczony do stosowania na 

terytorium Wspólnoty”. Rada gminy nie ma podstaw do sprzeciwiania się wydanym regulacjom prawnym.  

Po zapoznaniu się z powyższymi ustaleniami, Rada Miejska w Bojanowie w pełni podziela stanowisko Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji dotyczące sposobu rozpatrzenia przedmiotowej petycji. W związku z powyższym 

uzasadnione jest podjęcie uchwały o uznaniu wniesionej petycji za bezzasadną.  
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